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§ 30 

Presentation av Akademiska skolan 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Ärendet 

Sammanträdet som ägde rum på Akademiska skolan i Fisksätra började med att rektor 

Annika Eliason Frick och biträdande rektor Andreas Henriksson bjöd på en rundvandring i 

skolan och en kort information om KIPP, som är idén bakom verksamheten. KIPP 

(knowledge is Power Program) med mer undervisning, fler lärare och tätare kontakt med 

hemmet. Den bygger på idén att alla barn oavsett bakgrund kan nå framgång med rätt 

uppbackning. Skolan tar emot drygt hundra elever från förskoleklass till årskurs 8. 

Nämnden informerades om att alla elever i årskurs 1 år 2015 kunde läsa och att alla som nu 

går i årkurs 1 också kommer att kunna det. Resultaten från Nationella proven i matematik i 

årskurs 6 visade att alla elever klarade proven. Därefter berättade fyra nyanlända elever om 

sig själva och hur det hade det i skolan. Utbildningsnämnden uppskattade skolans gästfrihet 

och engagemang som bidrog till ett intressant nämndsammanträde. 

- - - - - 
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§ 31 Dnr UBN 2015/139-630 

Statistik nyanlända mars 2016 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 
Utbildningsnämnden gav vid sammanträdet den 16 september 2015 utbildningsdirektören i 
uppdrag redovisa fakta om mottagandet av nyanlända elever i skolor i Nacka utifrån nämn-
dens ansvarsområden. Utbildningsenheten rapporterar därefter vid varje nämndsamman-
träde antalet nyanlända i grundskola och gymnasieskola. 
I detta ärende redovisas antal elever i olika skolformer, vilka länder eleverna kommer ifrån 
vilket HDI (HDI står för Human Development Index och är ett index som används för att 
jämföra välståndet i olika länder och är en sammanvägning av förväntad livslängd, utbild-
ningsnivå och BNP. Länder med hög HDI är till exempel Sverige, USA, Polen, Singapore 
och Japan) dessa länder har och antalet lediga platser i grundskolorna i Nacka kommun. 

Antalet nyanlända i grundskolan har ökat med tre procent sen i februari och de är nu 263 
stycken. En femtedel av dessa elever kommer från länder med högt HDI.  
Elever som läser språkintroduktion i gymnasieskolan har under samma tid ökat med två 
procent och de är 142 stycken.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-04-05 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 31 Dnr UBN 2015/138-630 

Statistik om lärare oktober 2015 
 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsdirektören att kontakta huvudmännen för 
Montessoriskolan Castello, Kunskapsskolan Saltsjöbaden, Nacka Enskilda samt Nacka 
Praktiska för att uppmärksamma och uttrycka behovet av insatser när det gäller till-
gången till lärare med legitimation/pedagogisk högskoleutbildning. 

 

Ärendet 

Sammantaget har drygt åtta av tio av dem som arbetar som lärare i grundskola och gymna-

sieskola pedagogisk högskoleexamen. Bland dem som omfattas av legitimationskrav har 73 

procent legitimation och behörighet i minst ett undervisningsämne i grundskolan, och mot-

svarande andel i gymnasieskolan är 81 procent. I både grundskolan och gymnasieskolan är 

andelen legitimerade och behöriga lärare i genomsnitt högre för kommunala skolor än för 

fristående skolor. Andelarna för Nacka totalt ligger något över riksgenomsnittet för gymna-

sieskolan, och något under riksgenomsnittet för grundskolan.  

Bäst tillgång till legitimerade lärare i grundskolan är det i ämnena svenska, franska, tyska 

och matematik. Sämst tillgång är det i svenska som andraspråk, teknik och spanska. I gym-

nasieskolan är andelen lärare med legitimation högst i kemi, biologi, och fysik, och lägst i 

svenska som andraspråk, teknik och tyska. 

Med anledning av statistiken föreslås att de huvudmän som har en låg andel legitimerade 

och behöriga lärare på sina skolor i kommunen kontaktas för att uppmärksamma och ut-

trycka behov av åtgärder. 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-04-04 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag. I detta yrkande 

instämmer Lena Linnerborg för Liberalerna och Magnus Söderström för Miljöpartiet.  

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  
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§ 31 forts 

 

Protokollsanteckningar 

 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

Vi i Miljöpartiet ser med oro på den trend där fristående grundskolor och gymnasieskolor 

fortsätter att ha en lägre andel behörig personal. Det är fullt förståeligt att det är svårt att 

rekrytera behöriga lärare i enstaka ämnen men när fristående skolor både ligger under riks-

snittet och under kommunala skolors nivåer så bör fler fristående huvudmän få stå till svars 

och presentera åtgärder de tänker vidta för att se till att deras elever får behöriga lärare.  

 

Espen Bjordal antecknar för Socialdemokraterna: 

Allt lärande börjar med en bra lärare. Vi vet att nyckel till framgångsrik utbildning är enga-

gerade och kunniga lärare. Samtidigt som vi vet detta står Sverige inför en lärarkris. De 

kommande åtta åren kommer Sverige behöva rekrytera 80 000 lärare. 

Lärartätheten bland nackas skolor försätter att ligga under rikets samt att flera av Nackas 

fristående skolor visar på ett resultat som är mycket oroväckande. Det samma gäller de som 

omfattas av legitimationskravet där också de fristående skolorna visar ett betydligt sämre 

resultat än de kommunala. Socialdemokraterna ser mycket alvarligt på detta och välkomnar 

att utbildningsdirektören följer upp detta för att påtala behovet av insatser för att öka till-

gången till lärare med legitimation/pedagogisk högskoleutbildning med anledning av den 

nya statistik som redovisas till utbildningsnämnden.  

- - - - - 
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§ 32 Dnr UBN 2016/109 

Skolvalet till hösten 2016 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsdirektören ges i uppdrag att utreda och ge 

förslag på hur skolplaceringen på de kommunala skolorna kan hanteras på bästa sätt.  

 

Ärendet 

Andelen föräldrar som fick den skola som de valt i första hand till höstterminen 2016 var 

87 procent, vilket är ungefär samma nivå som året innan. Utbildningsnämndens mål på 95 

procent nåddes därmed inte. Utbildningsenheten kommer att i samband med höstens 

kvalitetsuppföljning ta upp frågan om hur skolor arbetar med att möta och anpassa sig till 

söktryck för att elever i så hög utsträckning som möjligt kan erbjudas sitt förstahandsval.  

Föräldrarna är i hög grad är nöjda med den information de fått inför valet. De kanaler som 

används tycks fungera väl.  Flertalet tycker också att valet rent praktiskt gick enkelt att ge-

nomföra på webben.  

Föräldrar använder flera olika källor för att få information inför valet av skola. Det föräl-

drar menar är allra viktigast för valet är att skolan ligger nära hemmet och därefter erfa-

renheter från vänner och bekanta, samt intrycket vid besök på skolan. Prov- och betygs-

resultat, resultat i elev- och föräldraenkäter samt skolans inriktning tycker många också är 

viktigt.   

Föräldrar tycker i hög grad att det är viktigt att man som förälder får välja skola. Mer än 90 

procent tycker att det är mycket eller ganska viktigt. Förskoleklassföräldrar svarar i högre 

grad att kunna välja är mycket viktigt än föräldrar som har valt till årskurs 7. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-04-05, reviderad 04-12 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  
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§ 32 forts 

Protokollsanteckningar 

 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

Skolvalet är den politiska majoritetens viktigaste hjärtebarn och även om vi i Miljöpartiet 

ställer oss bakom det fria skolvalet så ser vi idag att det inte finns tillräckliga förutsättningar 

för att det ska anses vara ett fritt val för alla. I grundskolan så är det under 80 % som får 

sitt förstahandsval vilket inte är tillräckligt bra. Att det dessutom finns elever som inte får 

något av sina tre första val tillgodosedda visar att systemet inte är helt perfekt utformat. 

Här behövs tydligare informationsinsatser och en förståelse för hur ”taktik”-val kan ställa 

till det för individer. Många förstår vilka skolor som anses vara populära och som det inte 

lönar sig att sätta på andra eller tredje plats, men ska man behöva veta det? Väljer man 

exempelvis flera populära skolor som andra och tredje alternativ och inte kommer in på sitt 

första alternativ så får man ett fjärde alternativ.  

Underlaget visar också att Miljöpartiets initiativ att ta med fler viktiga nyckeltal till Jämföra-

ren är något som innebär en viktig tjänst för föräldrar och barn. Vi hoppas kunna bidra 

mer med detta viktiga arbete framöver med anledning av den nya webb-lösningen.  

 

Tobias Nässén antecknar för Moderaterna: 

Som framgår av ärendet har utbildningsnämnden beslutat om åtgärder som syftar till att än 

fler familjer ska kunna få sina förstahandsval. Att detta är en angelägen fråga visas inte 

minst av att 91 procent av de föräldrar som besvarat enkäten om skolvalet anser att det är 

viktigt att få välja skola, och detta står vi i alliansen bakom. 

En utmaning är att kunna anpassa antalet skolplatser vid olika skolor i takt med ökat sök-

tryck, särskilt när Nacka kommun växer och fler människor väljer att flytta till kommunen. 

En grundsten inom hela skolområdet är att alla skolor ska vara bra skolor så att familjer 

känner förtroende för att på ett tryggt sätt kunna välja den skola man önskar. Mot den 

bakgrunden är det positivt att kvaliteten ökat ytterligare inom skolområdet under 2015 med 

fler som når målen, blir behöriga till gymnasiet och att Nackas niondeklassare hade landets 

högsta betyg i juni 2015. 

En aspekt av skolvalet är att om man lägger ihop första- och andrahandsvalen så får 96 

procent av familjerna sina val, och endast ett mycket litet fåtal får inte sina första- till tred-

jehandsval. Andelen familjer som får sina förstahandsval skulle också kunna öka om fri-

stående skolor antog elever som är folkbokförda i Nacka i första hand. 
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§ 32 forts 

 

Espen Bjordal antecknar för Socialdemokraterna: 

Att siffran över de som får sitt förstahandsval fortsätter att minska i Nacka är oroande och 

Socialdemokraterna välkomnar en diskussion  i samband med höstens kvalitetsuppföljning 

hur skolor arbetar med att möta och anpassa sig till söktryck för att elever i så hög utsträck-

ning som möjligt kan erbjudas sitt förstahandsval.     

Utöver det behöver frågan om det fria skolvalet diskuteras och huruvida det fria skolvalet 

påverkar likvärdigheten i Nackas skolor. Likt OECD och Skolverket tror vi att de fria skol-

valet måste ses över.  

- - - - - 
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§ 33 

Information om kommunens nya hemsida 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Ärendet 

Maria Mickelin som är kommunikatör på utbildningsenheten informerar om kommunens 

nya hemsida. Det nuvarande systemet är föråldrat. Ledorden för den nya hemsidan är att 

den ska vara öppen och tillgänglig. Det kommer att bli lättare att byta informationen på 

hemsidan. Vissa delar av den information som nämnden ansvarar för kommer att struk-

tureras på annat sätt. Det kommer att bli lättare att söka på hemsidan.  

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

 

- - - - - 
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§ 34 

Aktuell information 

Ärendet  

Håkan Ekegren och Lena Linnerborg rapporterar från en konferens som arrangerats av 

SNS, Studieförbundet Näringsliv och samhälle. Den hade en inriktning på utbildnings-

frågor. I rapporter presenteras förslag till förändringar av utbildningssystemet. Exempelvis 

att ändra betygssättningen. Systemet med lärarlegitimation kan utformas på ett annat sätt.  

Hur kan informationen bli ett verktyg för bättre skolsystem var temat för en av de rappor-

ter som presenterades. Det finns förslag på att införa diagnostiska prov som är frikopplade 

från betygen. Oannonserade skolinspektioner borde införas.  

- - - - - 
 
 

§ 35 

Delegationsbeslut 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av beslutet. 

Delegationsbeslut  

Beslut om ersättning för deltagande i målseminarium 

- - - - -  

 

§ 36 

Protokoll 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av protokollsutdraget. 

 

Protokollsutdrag 

Kommunstyrelsen § 137 2016, Remiss av SOU 2015: 81 Mer tid för kunskap 

- - - - -  


